
Er SKAT en legeplads 
for politikkerne?
Lidt om dig selv
”Navnet er Gert Ingo Leander, født 21. august 
1944, gift med Birgitte Leander, som arbejder 
ved Skattecenter Randers. Jeg hører under Skat-
teankenævnssekretariat Silkeborg. Baggrunden er 
kommunal med tidligere ansættelse ved Århus 
Kommune siden 1. november 1969. Jeg er uddan-
net skatterevisor”, fortæller Gert Ingo Leander.

Hvad er dine mål for dit arbejde i hovedbestyrel-
sen?
”Jeg er valgt som, den 
ene af to næstformænd 
i DTS. Jeg har igennem 
rigtigt mange år arbejdet 
fagligt i den kommunale 
verden under HK”, siger 
Gert Ingo - og fortsæt-
ter:
”Mine mål for arbejdet i 
HB kan beskrives ud fra 
mange vinkler. Jeg ser det 
som min opgave i HB, at 
være en god sparrings-
partner for formanden, 
arbejde for mine kolleger 
i ankesøjlen, hvor jeg er 
valgt som tillidsmand for 
DTS’erne. Det er des-
uden mit mål at arbejde 
for DTS’s indflydelse på 
Hovedsamarbejdsudval-
get og i det hele taget 
varetage DTS’s interes-
ser i forhold til SKAT. 
Jeg vil gerne være et 
fast holdepunkt i HB for 
mine kolleger rundt om i landet, og gerne være en 
formidler af et godt samarbejde i HB”, fortæller 
Gert Ingo Leander.

Hvordan skaber vi en fælles arbejdsplads, som vi er 
stolte af?
”Det, der efter min opfattelse skaber en god ar-
bejdsplads, er sammenholdet mellem kolleger og 
ledelse. Det ser jeg ikke er til stede i SKAT i dag. 
Efter min opfattelse sker det ikke, før vi har ro i 
dagligdagen. Det får vi ikke, før man politisk hol-
der op med at bruge SKAT som en legeplads, hvor 
alle mulige tiltag skal afprøves og udvikles” mener 
Gert Ingo Leander. 
”Den dagligdag, jeg oplever rundt omkring, er fru-
stration over mange ting. Dette burde ikke være 

nødvendigt her 1½ år efter ”fusionen” blev en rea-
litet”, siger Gert Ingo.

Hvordan oplever du hverdagen på din arbejds-
plads?
”Dagligdagen på min arbejdsplads vil jeg ikke be-
skrive, da den er ”ikke eksisterende”, da jeg bruger 
det meste af min dagligdag til foreningsarbejdet. 
Derfor vil jeg tage udgangspunkt i arbejdet i HB, 
sammen med Jørn og Marianne og sekretariatet. 

Det ser jeg som meget 
positivt. Der er lydhør-
hed overfor meninger 
og plads til diskussionen 
og drøftelser. Grobund 
for et godt samarbejde 
og en god dagligdag”, 
fortæller Gert Ingo.

Hvordan tror du SKAT 
ser ud efter 2010?
”På det spørgsmål er jeg 
desværre pessimist. Jeg 
er meget bange for, at 
SKAT i 2010 har for-
andret sig væsentligt i 
forhold til i dag. Jeg er 
bange for, at der med de 
tiltag, der er på arbejds-
området og nedpriorite-
ringen af kerneydelsen 
- kontrol - er sket en 
udvikling, der har over-
flødiggjort mange af de 
dygtige og engagerede 
medarbejdere, der er i 
dag. Ved kerneydelsen 

mener jeg også, at vi som udgangspunkt skal sørge 
for, med ministerens ord: ”at alle skal betale den 
skat, de skal - hverken mere eller mindre”. Det 
tror jeg helt oprigtigt bliver svært, da vores red-
skaber bliver taget fra os. Det kan måske ændre 
sig, hvis de politiske vinde bliver anderledes. Det 
tvivler jeg dog på, da det, der er sket i de sidste par 
år, ikke vil blive ændret ret meget, uanset hvilken 
farve regering vi har”, mener Gert Ingo.
 
Manglende debat i ”Min Mening” hvorfor det?
”Jeg ved det ikke, men jeg er bange for, at der har 
bredt sig en del af ligegyldighed ude omkring. Folk 
tror ikke rigtigt på projektet, og de har så rigeligt 
i, at få deres dagligdag til at fungere” siger Gert 
Ingo Leander.

HB-portræt: 
Gert Ingo Leander er 
den ene af forbundets
to næstformand. 
Samtidig er han
tillidsrepræsentant for 
medlemmerne ved 
ankecentrene - og 
medlem af Hoved-
centerafdelingens 
bestyrelse.
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